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Hrvatski orijentacijski savez 
9. sjednica Izvršnog odbora 

  

ZZ  AA  PP  II  SS  NN  II  KK  
 
Sjednica je održana 24. rujna 2007. godine, na adresi Ribnjak 2 u Zagrebu s početkom rada u 
18:30 sati.  
 
Prisutni članovi Izvršnog odbora: 

1. Karlo Gobec, predsjednik Saveza; 
2. Ivica Urbanc,  dopredsjednik Saveza; 
3. Darko Duhović, član Izvršnog odbora Saveza; 
4. Damir Gobec, član Izvršnog odbora Saveza; 
5. Damir Jasprica, član Izvršnog odbora Saveza; 
6. Nenad Lovrec, član Izvršnog odbora Saveza; 
7. Željko Oršolić, član Izvršnog odbora Saveza; 
8. Tihomir Salopek, član Izvršnog odbora Saveza; 

 
odsutni: 

1. Damir Miljković, član Izvršnog odbora Saveza. 
 
Ukupno 8 od 9 članova Izvršnog odbora prisutno je na sjednici te se konstatira kvorum za rad. 
 
ostali prisutni: 

1. Alen Tadijanić – tajnik Saveza. 
 
Predložen je slijedeći dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 
2. Usvajanje Zapisnika sa 8. sjednice IO od 23. lipnja 2007. godine; 
3. Zapisnik sa osnivačke Skupštine HSOT; 
4. Promjena imena udruge članice IOF-a; 
5. Nastup tzv. izborne vrste Hrvatske na EYOC; 
6. Školovanje za postavljače staza i kontrolore natjecanja; 
7. Izvješće sa 40. svjetskog vojnog prvenstva u orijentacijskom trčanju održanom u rujnu 

u Zagrebu; 
8. Pripreme za održavanje izborne Skupštine HOS; 
9. Aktualna tematika; 
10. Razno. 

 
 
1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red usvojen je jednoglasno. 
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2. Usvajanje Zapisnika sa 8. sjednice IO od 23. lipnja 2007. godine 

Zapisnik sa 8. sjednice sa svim zaključcima usvaja se jednoglasno. 
 
 
3. Zapisnik sa osnivačke Skupštine HSOT 

Temeljem dostupnost zbirke dokumenta Ureda državne uprave ustanovljeno je da su 
napravljene promjene u tekstu Zapisnika sa osnivačke Skupštine Hrvatskog saveza za 
orijentacijsko trčanje koje se ne mogu zavesti pod nomotehničke.  
 
Odgovornost za takav postupak leži na tadašnjem predsjedniku Saveza Darku Sakar i v.d. 
tajniku Zoranu Krivokapić. Obojica su se stavili u nedozvoljenu poziciju, samoinicijativno 
izmijenili odluku Skupštine koja im je dala mandat, te svjesno onemogućili Izvršni odbor da 
napravi nomotehničke izmjene Statua.  
 
Opisani postupak nedvojbeno je uzrokovao zastoj u radu Saveza, te njegovih tijela 
upravljanja i rad izbornih vrsta pod patronatom HOS-a.  
 
Zapisnik koji je predan u Ured državne uprave je krivotvorina, a to su potvrdili svojim pismenim 
izjavama zapisničar Damir Gobec i ovjerovitelji zapisnika sa osnivačke Skupštine Čedomil Gros 
i Eduard Perković.  
 
Zaključak:  
Izvršni odbor se ograđuje i osuđuje opisani postupak predsjednika Saveza Darka Sakar i v.d. 
tajniku Zorana Krivokapić koji su grubo prekoračili dobivene ovlasti, te djelovali suprotno 
odlukama osnivačke skupštine.   
 
Izvršni odbor traži da Nadzorni odbor ispita ovaj predmet opetovano na temelju dostupnosti 
novih dokaza, te mu prosljeđujemo predmet na uvid. 
 
 
4. Promjena imena udruge članice IOF 
 
Prema dostupnim dokazima iz 1992. godine u IOF-u je kao punopravni član naveden 
„Croatian Orienteering Federation“. Međutim, 03. travnja 2006. godine je izvršena promjena 
naziva punopravnog člana IOF-a u „Croatian Mountaineering Association“ – „Orienteering 
Committee“.  
 
Smatram se da je tim postupkom nanesena neprocjenjiva šteta koja je hrvatskim 
orijentacistima onemogućila dugogodišnju prepoznatljivost u međunarodnoj orijentacijskoj 
federaciji, te otežala postupak primanja novoosnovanog Saveza (HOS-a) u HOO i IOF.  
 
Odgovornost za taj postupak neosporno je na tadašnjem pročelniku KO HPS-a Ivi Tišljar koji je 
iz sebi samo poznatih razloga samovoljno bez  znanja orijentacijske javnosti i provedenog 
postupka rasprave unutar KO HPS-a promijenio naziv Saveza u krovnom svjetskom 
orijentacijskom udruženju. 
 
Zaključak:  
Izvršni odbor se ograđuje i strogo moralno osuđuje opisani postupak Ive Tišljara koji je svojim 
samovoljnim djelovanjem u KO HPS-a prouzročio veliku štetu orijentacijskom športu. Posljedice 
takvog djelovanja HOS i hrvatski orijentacisti osjećaju i danas kroz duboku podijeljenost i 
stalno sputavanje u procesu osamostaljivanja nacionalnog orijentacijskog športskog saveza.  
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Izvršni odbor traži da Nadzorni odbor ispita ovaj predmet na temelju dostavljenih dokaza, te 
mu prosljeđujemo ovaj predmet na uvid. 
 
 
5. Nastup tzv. izborne vrste Hrvatske na EYOC 
 
EYOC 2007 – Mađarska  
 
Direktor reprezentacije Hrvatske obavijestio je Izvršni odbor da je bez znanja HOS-a na 
ovogodišnje Europsko prvenstvo mladih (EYOC) otputovala tzv. reprezentacija Hrvatske koju 
sačinjavaju natjecatelji iz POK „Maksimira“  i OK „Lokava“. Osoba koja je vodila 
reprezentaciju na natjecanju je bio Dario Štambuk.  
 
Iako je postojala mogućnost dogovora oko nastupa svih hrvatskih natjecatelja bez obzira na 
pripadnost klubu i članstvo u HPS-u, do toga nije došlo, te su na natjecanju nastupile osobe 
koje svojim rezultatima trenutačno ne zaslužuju nastup za reprezentaciju Hrvatske.    
 
OK „Lokve“ su se pismeno očitovale po traženju direktora reprezentacije, dok se POK 
„Maksimir“  iz Zagreba nije pismeno očitovao.  
 
Zaključak:  
 
Stav je IO-a da se natjecatelji u ovom slučaju ne kažnjavaju, predmet će se uputiti 
Nadzornom odboru na razmatranje, a predlaže se izricanje opomene klubovima OK „Lokve“ i 
POK „Maksimir“  što je u skladu s Statutom HOS-a – Članak 40.  
 
Posebno bi se trebalo razmotriti odluka o stegovnom postupku protiv tvz. voditelja 
reprezentacije na navedenom natjecanju. 
 
6. Školovanje za postavljače staza i kontrolore natjecanja 
 
Školovanje kadrova u orijentacijskom sportu je imperativ i dugoročno ulaganje u naš sport. 
Osim internog školovanja na nivou Saveza predlaže se i školovanje na nivou kineziološkog 
fakulteta, odnosno Hrvatske Olimpijske akademije po programima školovanja koje bi izradio 
HOS. 
 
Internom školovanju za postavljača, odnosno kontrolora trebalo bi pristupiti što prije radi 
povećanja kvalitete natjecanja. Prijedlog je da se napravi školovanje za gore navedene 
specijalnosti, ali i za organizatore natjecanja.   
 
Zaključak:  
 
Savez će pripremiti nastavni plan i program koji će obuhvatiti savezno školovanje za potrebe 
pripreme i organizacije natjecanje. 
 
Navedeno školovanje sa kandidatima se planira održati od  siječanja – veljače 2008. godine. 
 
 
7. Izvješće sa 40. svjetskog vojnog prvenstva u orijentacijskom trčanju održanom u rujnu u 

Zagrebu 
 
Izvješće je podnio član organizacijskog odbora 40. Svjetskog vojnog prvenstva u 
orijentacijskom trčanju – Karlo Gobec. 
 
Ovogodišnje jubilarno 40. Svjetsko vojno prvenstvo u orijentacijskom trčanju održano je u 
Hrvatskoj od  02. do 08. rujna na kojem je nastupilo 29 država.  
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Bitno sa stanovišta HOS-a su slijedeće činjenice: 

1) U pripremnom i provedbenom dijelu samog natjecanja sudjelovali su pripadnici 
većine klubova članova saveza (OK „Ris“, OK „Vihor“, OK „Međimurje“, OK „Bjelovar“, 
OK „Kapela“, OK „Japetić“, OK „Jelen“). Savez je participirao kao tehnički nositelj 
organizacije. 

2) Natjecanje je proteklo na visokoj organizacijskoj i natjecateljskoj razini, o čemu je 
odano priznanje i od strane izaslanika CISM-e i predsjednika tehničke komisije za 
orijentaciju CISM-e. Ovo je potvrda da je i Savez kadar organizirati utrke najviše 
svjetske razine. 

3) Izrađene su orijentacijske karte na području Ključić Brda i Velike Bune koje su visoke 
razine izrade, a koje će se moći koristiti u organizaciji domaćih natjecanja. 

 
Zaključak: 
Zadužuje se Karlo Gobec, da u Savezu pohrani službene biltene, karte i ostale promidžbene 
materijale koji će kada se stvore uvjeti u prostoru Saveza biti izloženi. 
  
 
8. Pripreme za održavanje izborne Skupštine HOS 
 
Za potrebe priprema Izborne skupštine potrebno je: 

• definiranje datuma i lokacije održavanja skupštine, 
• smjernice za izbornu proceduru – raspisivanje izbora, 
• pravo glasa i rad verifikacijske komisije, 
• Poslovnik za rad Izborne skupštine, 

 
Zaključak:  
 
Obzirom na opsežnu pripremnu problematiku vezanu uz sazivanje Izborne skupštine našeg 
Saveza, ta će se točka pripremiti i raspraviti na sljedećem sastanku Izvršnog odbora sukladno 
gore navedenim smjernicama. 
 
9. Aktualna tematika 
 
AD1) Tajnik saveza 
 
Dopredsjednik Saveza je zatražio preispitivanje rada i  smjenu tajnika Saveza. 
 
Na temelju Članka 46 Statuta HOS-a, zatražio je od Izvršnog odbora HOS da preispita rad 
tajnika koji nije odradio propisane zadaće iz Članka 69 i Članka 70 Statuta, te svojim 
nemarom doveo u pitanje redovno  funkcioniranje Ureda i Saveza u cjelini. 
 
Traži razrješenje Alena Tadijanića sa dužnosti tajnika HOS-a, te predlažem da se do novog 
saziva Izvršnog odbora odredi osoba koja će obavljati tu dužnost, jer tajnik ne pokazuje 
interes za cjelokupnu tajničku djelatnost.  
 
Po tom pitanju je vođena diskusija, te je Alen Tadijanić iznio da ga je dopredsjednik Saveza 
sputavao i ograničavao u radu, te nametao svoja rješenja. 
 
Zaključak:  
 
Dopredsjednik treba dostaviti pismeni zahtjev Izvršnom odboru u kome će tražiti preispitivanje 
povjerenje i razrješenje sa dužnosti.  
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AD2) Dan orijentacijskog športa 
 
Organizacija Dana orijentacijskog športa 

• definiranje datuma i lokacije, 
• organizacija proglašenja Kupova Hrvatske, 
• proglašenje najuspješnijih kadeta i juniora za 2007. sezonu, 
• proglašenje najbolje organiziranih natjecanja u sezoni 2007, 
• dodjela godišnje nagrade za razvoj orijentacijskog športa, 
• izrada „SPORTSKOG GODIŠNJKA SAVEZA“ – formiranje uredništva, 

 
Zaključak:  
 
Po tom pitanju će se pripremiti rasprava za sljedeći sastanak Izvršnog odbora.  
 
AD2) Vođenje rezultata Kupova Hrvatske 
 
Stjecajem okolnosti dopredsjednik HOS-a već drugu sezonu vodi rezultate Kupova na način 
da ih tablično obrađuje u Excelu. 
 
Početkom ove sezone na službenim strancima OK „Japetić“ iz Samobora pojavila se on-line 
verzija programa koji regenerira rezultate kupova i radi poredak. Obradu rezultata vodi 
Branimir Pongrac, kojeg je dopredsjednik početkom sezone kontaktirao u vezi mogućnosti da  
preuzme na sebe obradu rezultata Kupova za Savez. Nažalost, Branimir Pongrac je odbio 
takvu mogućnost pravdajući se privatnom sprečenosti.  
 
Iako je odbio suradnju sa Savezom Branimir Pongrac je na službenim stranicama OK 
„Japetić“ iz Samobora nastavio ažurirati rezultate kupova i objavljivati ih.  
 
Zaključak:  
 
Izvršni odbor stoji trenutno iza načina na koji dopredsjednik HOS-a vodi rezultate kupova, te ih 
smatra službenim bez obzira na matematičku pogrešku kod izračuna. Navedeni način 
vođenje rezultata osigurava regularnost jer su u njemu uneseni registrirani natjecatelji u 
pripadajućim kategorijama, te se za sve natjecatelje koristi ista formula obračuna vremena.  
 
U pripremi je program koji će regulirati registraciju i obradu rezultata kupova, te bi se i taj 
problem trebao riješiti. 
 
10. Razno 
 
Termin i mjesto održavanja 10. sjednice IO HOS  naknadno će se  odlučiti. 
 
Zaključaka pod razno nije bilo. 
 
Sjednica Izvršnog odbora HOS-a završila je sa radom u 22:00 sati. 
 
U Zagrebu,  24.09.2007. godine. 
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predsjednik 
Karlo Gobec 


